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Po`arevac - Jedna od obrazovnih usta-
nova sa najbogatijom tradicijom u Sr-
biji, Osnovna {kola „Dositej Obrado-
vi}“ u Po`arevcu, proslavila je 285. ro-
|endan Sve~anom akademijom, ~iji je
moto „Tu gde je pismenost po~ela“. 

Naime, Beograd i Po`arevac su pr-
vi gradovi koji su zapo~eli opismenja-
vanje u Srbiji jo{ pre tri veka. Daleke
1733. u~itelj Pavle Me{ter primio je
prvu generaciju koja je brojala 30 po-
`areva~kih osnovaca. Tada, u tro{noj
zgradi zemljanog poda, na mestu da-

na{njeg Trga oslobo|enja, a danas u
lepom objektu u centru grada, kojem
jo{ predstoji rekonstrukcija. Od tada
pa do danas {kola je bila organizovana
kao osnovna i u~iteljska {kola, ali i kao
vi{a Gimnazija. Istorija osnovne {kole
„Dositej Obradovi}“ je istorija {kolstva
u Srbiji, po~etka pismenosti u Brani-
~evskom okrugu i razvoja kulture u
Po`arevcu. Zahvaljuju}i {koli, Po`are-
vac je zajedno sa Beogradom prvi grad
u Srbiji u kojem je po~elo redovno
{kolovanje dece.

- U protekloj {kolskoj godini 168
u~enika osvojilo je prvo mesto na op-
{tinskom, okru`nom, republi~kom ili
me|unarodnom takmi~enju, ako se
uzmu u obzir i ekipni plasmani, svaki
~etvrti u~enik je osvojio jedno od prva
tri mesta na razli~itim takmi~enjima.
Rezultati na zavr{nom ispitu su iznad
republi~kog proseka, rekla je izme|u
ostalog Ivana Joksimovi}, direktorka
{kole.

Z. V. 
Strane IV - V

Gradona~elnik Bane Spasovi} pokrenuo
ideju da Po`arevac dobije angiosalu

Stvaranje boljih
uslova za
spasavanje `ivota

Angiosala i njena blizina, naro~ito prilikom
infarkta, u ve}ini slu~ajeva predstavlja osnovnu
razliku izme|u `ivota i smrti Lokalna
samouprava }e formirati inicijativni odbor od
eminentnih republi~kih i lokalnih stru~njaka Strana II

JEPURIJADA - MNOGO KOTLI]A ZA SVE MANJE ZE^EVA

Veliko Gradi{te - U Topolovniku kod
Velikog Gradi{ta pro{le subote je
odr`ana tradicionalna manifestacija u
kuvanju ze~ijeg gula{a „Jepurijada“,
osamnaesta po redu, uz u~e{}e 18
takmi~arskih grupa. Osim ekipa iz
Topolovnika, Brani~evskog okruga i
Srbije, u~estvovala je i ekipa iz Nove
Moldave, Rumunija, pa je
manifestacija imala me|unarodni
karakter. Najbolji ze~ji gula{
pripremila je ekipa iz Selevca, koju je
predvodio Dragan Vlasti} i oni su
dobili veliki pehar kao pobednici 18.
„Jepurijade“. Drugo mesto osvojila je
ekipa iz Rama ~iji je kapiten Goran
Gici} primio nagradu kao
vice{ampioni, dok su tre}i bili
takmi~ari iz Velikog Gradi{ta
predvo|eni Veliborom
Mladenovi}em. Prema re~ima
Sla|ana Markovi}a, predsednika
Lova~kog udru`enja „Golub“ Veliko
Gradi{te, ove godine smanjen je broj
ekipa u~esnika, a glavni uzrok tome
jeste sve manje divljih ze~eva,
osnovne „sirovine“ za ovaj
specijalitet. Strana V

Osnovna {kola „Dositej Obradovi}“ proslavila 285. ro|endan sve~anom akademijom 

Po`areva~ka iskra 
obrazovanja u Srbiji
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@abari - ^elnici male op{tine
@abari, ali i njeni gra|ani, mo-
gu da budu zadovoljni su ovo-
godi{njim u~inkom lokalne sa-
mouprave, jer se radilo uspe-
{no na gotovo svim „frontovi-
ma“. U prvom redu na dovo|e-
nju investitora, jer je otvaranje
novih radnih mesta prioritet. 

- Potpisan je ugovor sa fir-
mom „General Recycling“ o iz-

gradnji modernog postrojenja
za tretman neopasnog otpada
vredan tri miliona evra. Ova
firma zaposli}e 25 radnika u
prvoj godini poslovanja, sa ten-
dencijom rasta, rekao je za Da-
nas Jovan Luki}, predsednik
op{tine @abari.

Rekonstruisana je i putna in-
frastruktura. Oja~ana je kon-
strukcija puta Ti}evac - Vrbni-
ca u vrednosti od oko 5,4 milio-
na dinara, a ure|ene su i sao-
bra}ajnice u naselju To~ka,
vredne 4,5 miliona. Sre|ene su
saobra}ajnice u naseljima Simi-
}evo, Vla{ki Do, @abari i Brzo-
hode u du`ini od dva kilometra,
vredni 20 miliona dinara. Od
toga je 6,5 miliona u~e{}e Mini-

starstva privrede, a 13,5 milio-
na izdvojeno je iz bud`eta. Re-
konstruisan je i trotoar druge
strane Ulice kneza Milo{a u
@abarima, ukupne vrednosti
4,5 miliona dinara, gde je u~e-
{}e Ministarstva oko 1,8 milion
dinara, a op{tine @abari 2,7 mi-

liona, rekao je Luki}. Kada je
re~ o vodosnabdevanju, rekon-
struisan je glavni cevovod u
Aleksandrovcu, u vrednosti od
oko pet miliona dinara. 

Op{tina radi i na unapre|e-
nju prosvete renoviraju}i i
opremaju}i {kole. U O[ „Dude
Jovi}“ zavr{ena je gra|evinska
faza gradnje fiskulturne sale,
koju je finansiralo Ministarstvo
omladine i sporta. Zavr{eni su i
radovi na adaptaciji i sanaciji iz-
dvojenih odeljenja {kole u Ko-
~etinu i Sibnici, vredni 30 milio-
na dinara, koje je finansirala
Kancelarija za javna ulaganja,
napominje predsednik op{tine. 

- Ura|eni su i energetski pa-
so{i za {kole u @abarima i Brzo-

hodu, kao i kabinet za hemiju i
fiziku sa opremom i u~ilima u
mati~noj {koli u @abarima.
Spremni su i projekti adaptacije
fasade i enterijera mati~ne {kole
sa zamenom svih vrata, led
osvetljenja i radijatora, projekat
zavr{etka fiskulturne sale, kao i
adaptacije aneksa {kole predvi-
|enog za vrti}. Sredstvima iz
op{tinskog bud`eta izvedeni su
radovi na sanaciji i investicio-
nom odr`avanju dela zgrade
Doma kulture u Porodinu, u
vrednosti od pet miliona dinara,
isti~e Luki}, dodaju}i da je spre-

man projekat igrali{ta presvu~e-
nog tartan podlogom i atletske
staze i spolja{njeg ure|enja dvo-
ri{ta i parkinga, kao i opremanje
kuhinje u mati~noj {koli. Vred-
nost ovih projekata je preko 100
miliona dinara, a po~etak njiho-
ve realizacije o~ekuje se po~et-
kom slede}e godine. 

U O[ „Heroj Rosa Trifuno-
vi}“ u Aleksandrovcu, u cilju po-
bolj{anja energetske efikasnosti
centralne {kole, ura|ena je nova
fasada, ugra|ene su „pametne“
pumpe i zamenjeni ventili i sto-
larija u ukupnoj vrednosti od 7,5
miliona dinara. Od toga, 1,4 mi-
liona je u~e{}e Ministarstva
energetike, 2,8 miliona je iz
UNDP i 2,7 miliona u~e{}e op-
{tine. Ura|en je i projekat za
potpunu rekonstrukciju {kole,
{kolskog dvori{ta, ograde i {kol-
skog terena u izdvojenom ode-
ljenju {kole u Vla{kom Dolu. 

Pa`nja se poklanja i vrti}i-

ma, pa su u PU „Moravski
cvet“ u @abarima i „P~elica“ u
Aleksandrovcu obezbe|ene
uniforme za sve radnike i upi-
sanu decu. Okre~ena su oba
objekta, izvr{ene neophodne
popravke i sanacije, a ofarbani
su i rekviziti za igru. Nabavlje-
ni su kompjuteri za pripremne
pred{kolske grupe, kao i opre-
ma, didakti~ki materijal i stru~-
na literatura, istakao je Luki}. 

U proteklom periodu radilo
se i na pobolj{anju zdravstvene
za{tite. Uz pomo} pomenute
kancelarije zavr{eni su sanacija
i adaptacija ambulante u Vla-
{kom Dolu, u vrednosti 7,3 mi-
liona dinara. Iz bud`eta op{tine
izdvojeno je oko 600.000 dinara
za kupovinu medicinskog pri-
bora i aparata i 370.000 iz dona-
cije EPS-a za kupovinu medi-
cinske opreme i name{taja. 

- U okviru projekta za sufi-
nansiranje mera populacione
politike, op{tina je od Kabineta
ministra bez portfelja za demo-
grafiju dobila sredstva za na-
bavku medicinske opreme za
opremanje slu`be ginekologije
u DZ @abari i platu jednog le-
kara op{te prakse za rad sa de-
com {kolskog uzrasta, ukupne
vrednosti 5,5 miliona dinara.
Od toga je 4.455.000 u~e{}e ka-
bineta, a 1.113,750 u~e{}e op-

{tine. Realizacija ovog projekta
je u toku, rekao je Luki}.

Kompletirana je i donacija
Vlade Japana u vidu CTG apa-
rata za ginekologiju i EKG apa-
rata za slu`bu pedijatrije u iz-
nosu od 2.200 evra. Nabavljen
je automatski spolja{nji defibri-
lator, ura|en servis laboratorij-
ske opreme i EKG aparata. Iz-
vr{ena je implementacija
zdravstveno informacionog si-
stema, sprovedena obuka i ku-
pljena neophodna oprema. 

- Potpisan je ugovor sa fir-
mom Medinik o donaciji 32
aparata za merenje {e}era u kr-
vi, kao i ugovor sa firmom Pro-
media o davanju na kori{}enje u
poslovne svrhe tri aparata za la-
boratoriju, nabraja Luki}. Okre-
~en je i renoviran ulaz u de`ur-
nu slu`bu, ura|ena je led rasve-
ta i spolja{nje osvetljenje, kao i
video-nadzor centralnog objek-
ta DZ @abari. M. Veljkovi} 

Veliko Gradi{te - Dragan Mili}
predvodi Op{tinu Veliko Gra-
di{te ve} 26 godina, {to ga svr-
stava me|u najdugove~nije
predsednike op{tina u Srbiji.
Da bi se tako dugo opstalo na
najodgovornijoj funkciji u lo-
kalnoj samoupravi, Mili} sma-
tra da je neophodno ispuniti
sva obe}anja data gra|anima. 

- Pre tri godine, posle po-
slednjih izbora, mi gra|anima
nismo hteli mnogo da obe}ava-
mo, ali smo sve obe}ano skoro
u potpunosti ispunili, ka`e Mi-
li} za Danas.

U ovoj podunavskoj op{tini
se radi na svim poljima - gradi
se i odr`ava infrastruktura, raz-
vija turizam, sara|uje sa inve-
stitorima, unapre|uje prosve-
ta. Tako|e, poma`u se ugro`e-
ni, mlade porodice, u~enici i
studenti. A da bi mladi ostali u
op{tini, osim radnih mesta,
neophodna je i infrastruktura. 

- Za prethodne dve i po do
tri godine, mi smo asfaltirali
oko 40 kilometara puteva,
gradskih, seoskih i regionalnih.

Vlada Srbije i nadle`na mini-
starstva prepoznaju na{e napo-
re i maksimalno nas poma`u i
podr`avaju, isti~e Mili}.

Veliki pomak postignut je i
u oblasti vodosnabdevanja.
Op{tina je od EU dobila 4,7 mi-
liona evra i izgradila vodoizvo-
ri{te sa 120 litara vode u sekun-
di, fabriku vode sa cevovodom

od osam kilometara i rezervo-
ar. Sada voda treba da se dove-
de do Kumana i Topolovnika, a
u narednih pet godina i u svim
ostalim selima. Na taj na~in re-
{i}e se vodosnabdevanje grada
i svih 25 sela za narednih 100
godina, isti~e predsednik ove
op{tine. Me|u prioritetima je i
privla~enje investitora i otvara-
nje radnih mesta. 

- Fabrika ulja bila je u ste~a-
ju 7-8 godina i uz pomo} Vlade
uspeli smo da ona bude proda-
ta. Kupac je ozbiljna firma i do-
godine planiraju zapo{ljavanje
oko 100 radnika. To }e zna~iti i
poljoprivrednicima koji }e tu
prodavati svoje uljane kulture,
smatra Mili}. Veliko Gradi{te

Jovan Luki}, predsednik Op{tine @abari, o ovogodi{njim radovima i investicijama 

Intenzivna borba za razvoj
Dragan Mili}, prvi ~ovek Velikog    

Uspe{no na 

Priznanje „Dunavski cvet“
„Moram da pohvalim sva javna preduze}a i ustanove koji su odli~no radili na grad-
nji infrastrukture, javnim nabavkama, promociji turizma, prekograni~noj saradnji.
Zbog svega toga mogu da ka`em da ovu poslovnu godinu zavr{avamo uspe{no,
zaklju~io je Mili}. A da je op{tina Veliko Gradi{te uspe{na i na pravom putu, svedo-
~i i priznanje „Dunavski cvet“, dodeljeno na nedavno odr`anom „Dunavskom bi-
znis forumu“ u Novom Sadu.

Najvi{e
sre|ivali {kole i
vrti}e, velika
ulaganja u
zdravstvo, ali su
i intenzivno
asfaltirali ulice,
sre|ivali
vodovodnu
mre`u i
dovodili
investitore 

Investicije, turizam, sport 
i briga za najmla|e i njihove
roditelje i dalje razvojne vodilje

Majstori i u zgradi „socijalnog“
U oblasti socijalne za{tite organizovana je novogodi{nja podela paketi}a za decu iz
socijalno ugro`enih porodica dobijenih od donatora. U toku je postupak pribavlja-
nja ponuda za izradu projekata za adaptaciju zgrade Centra za socijalni rad. Obez-
be|ena su i sredstva za uslugu „pomo} u ku}i“ u vrednosti od 5,7 miliona, uz zapo-
{ljavanje 13 lica. U okviru Regionalnog programa za stambeno zbrinjavanje izbe-
glih lica obezbe|ena je novac za kupovinu poljo-opreme i mehanizacije za ~etiri
porodice. U narednom periodu krenu}e i gradnja zgrade na op{tinskoj parceli sa
12 stanova, za socijalno ugro`ene izbegli~ke porodice. 

Podsticaji i pomo} mladima
Op{tina posebnu pa`nju usmerava ka deci i mladima. Za svako novoro|en~e ispla-
}uje se 15.000 dinara. Svi u~enici od 1. do 4. razreda imaju besplatnu u`inu, bespla-
tan prevoz obezbe|en je za sve osnovce i srednjo{kolce koji putuju. Obezbe|eni
su i prigodni pokloni za sve prvake, odli~ne u~enike, nosioce Vukovih diploma, |a-
ke generacije i u~enike koji su nagra|eni na {kolskim takmi~enjima. Obezbe|ena
je i materijalna pomo} porodicama u~enika i za 44 studenta, ukupne vrednosti
2.200.000 dinara. 

Nova sportska hala 
za jo{ vi{e posetilaca
- Kroz na{ grad ove godine pro{lo je oko 60.000 gostiju i
ostvareno 120.000 no}enja. Samo od boravi{ne takse imali smo
prihod od preko ~etiri miliona dinara. Nama trenutno od turizma
`ivi oko 400 porodica, rekao je Mili} kada je re~ o turizmu sportu i
sportsko-rekreativnim programima. Pored nove sportske hale na
Srebrnom jezeru, u kojoj je zavr{ena prva faza (na fotografiji),
planira se otvaranje odbojka{kog kampa. Ve} postoje}i kamp
ko{arka{a Milo{a Teodosi}a imao je oko 20.000 pansionskih
boravaka, jer je oko 1.000 dece iz zemlje i inostranstva pro{lo kroz
njega. I hotel „Danubius“ gradi zatvoreni bazen, vila „Din~i}“ se
{iri, a grade se i apartmani sa oko 500 le`ajeva. 

Hala u izgradnji na Srebrnom jezeru

Jovan Luki}

Centar varo{i

Zgrada gradske uprave
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ima i mlin koji nije radio 10 go-
dina. Njega je kupila italijan-
sko-srpska firma i u njemu se
trenutno izvode remonti. Za
par meseci treba da po~nu sa
proizvodnjom kola~a za izvoz,
a zaposli}e oko 30 ljudi.

- U Ostrovu smo dali pod za-
kup 200 hektara za vo}njak i tu
se radi o investiciji od oko 4,5
miliona evra i 100 radnih mesta.
U Po`e`enu smo dali u zakup
150 hektara, za proizvodnju bio
mase za elektranu, gde }e se za-
posliti oko 30 ljudi, kazao je Mi-
li}. Zapo{ljavanja se o~ekuju i u
turizmu, pa }e tako, ukupno, bi-
ti oko 400 novih radnih mesta.
Unapre|enje uslova za `ivot
svih gra|ana sprovodi se i kroz
program prekograni~ne sarad-
nje sa Rumunijom, jer op{tina
aplicira za brojne projekte. To je
odli~no re{enje, jer iz malog bu-
d`eta, koji }e za 2019. godinu iz-
nositi oko 700 miliona dinara,
nema dovoljno za sve planove. 

Nova radna mesta bitna su
da bi se zadr`ali mladi. Njima
se pru`a podr{ka i tokom {ko-
lovanja, tako {to im se dodelju-
ju studentske stipendije od
10.000 dinara. Ugro`enim po-
rodicama za decu je besplatan
vrti} i u`ina u osnovnim {kola-
ma, srednjo{kolcima se pla}a
prevoz, a studenti imaju bes-
platan jedan dolazak mese~no
iz mesta studiranja.

- Pro{irili smo vrti} u Carev-
cu i uveli grejanje, a uz pomo}

kabineta ministra bez portfelja
zadu`enog za demografiju gra-
dimo sportsku halu za vrti}
„Majski cvet“ i pro{irujemo ga
za dve prostorije. Tu }e se otvo-
riti i vrti} za decu od {est mese-
ci, za koji smo od kabineta mi-
nistra bez portfelja dobili 25 mi-
liona dinara, najavio je Mili}. 

- Mladi parovi dobijaju
20.000 za sklopljen brak, a za
prvo, drugo i tre}e dete 15.000,
20.000 i 25.000, dok nezaposle-
ne majke dobijaju jednokratno
50.000. Za novoro|ene bebe
roditelji dobijaju i auto-sedi{te i
besplatan parking godinu da-
na, napomenuo je Mili} i do-

dao da se nagra|uju uspe{ni
|aci: za prvo mesto na repu-
bli~kim takmi~enjima sleduje
laptop, za drugo i tre}e kom-
pjuter. Uspe{ni odbojka{i
osnovci dobili su kompletnu
sportsku opremu, a srednjo-
{kolci odbojka{i, koji su na
Svetskom prvenstvu u ^e{koj
osvojili tre}e mesto, pet dana
boravka u Istanbulu.

- Redovno brinemo o {kola-
ma, jer je ulaganje u prosvetu
investicija, a ne tro{ak. Nedav-
no smo uru~ili pametnu tablu
{koli u Majilovcu i to je bila 42.
takva tabla po redu u na{im
{kolama. Uz pomo} dr`ave za-
vr{i}emo i gradnju {kole u
Srednjevu. Od dr`ave smo do-
bili i novac za rekonstrukciju
isturenog odeljenja Muzi~ke
{kole, koja }e biti jedna od naj-
lep{ih u zemlji. Sumiraju}i sve
ura|eno u ovoj godini, pred-
sednik op{tine ka`e da je zado-
voljan.

M. Veljkovi}

   Gradi{ta, me|u rekorderima u Srbiji po predsedni~kom sta`u

 ~elu op{tine ve} 26 godina

Po`arevac - Angiosala i njena
blizina, naro~ito prilikom in-
farkta, u ve}ini slu~ajeva pred-
stavlja osnovnu razliku izme|u
`ivota i smrti, pa je razgovorom
gradona~elnika Po`arevca Ba-
neta Spasovi}a sa ekspertima iz
ove oblasti, zvani~no pokrenu-
ta inicijativa da grad Po`arevac
dobije angiosalu. Lokalna sa-
mouprava }e formirati inicija-
tivni odbor od eminentnih re-
publi~kih i lokalnih stru~njaka
za otvaranje angiosale.

Angiosala pru`a veliku {ansu

za pre`ivljavanje pacijenata koji
do ìve infarkt miokarda, ukoliko
se intervencija na srcu uradi u
„zlatnom satu“, odnosno u prvih
60 minuta. Ta {ansa znatno se
smanjuje ako se dragoceno vre-
me izgubi na prevoz za Beograd.

U informativnoj slu`bi Ka-
bineta gradona~elnika ka`u da
je ovaj susret jedan od sastana-
ka kojima je pokrenut taj zna-
~ajan projekat, preko potreban
gra|anima koji do`ive infarkt.
Gradona~elnik Spasovi} je na
svom FB profilu, izme|u osta-
log, napisao: „Angiosala i njena
blizina je kod infarkta u ve}ini
slu~ajeva osnovna razlika iz-
me|u `ivota i smrti. Razgovo-
rom sa ekspertima iz ove obla-
sti i zvani~no je pokrenuta ini-

cijativa da grad Po`arevac do-
bije angiosalu“.

Koronarna angiografija, ko-
ronografija, koronarna arterio-
grafija (od gr~. angeion -“sud -
krvni sud“ i graphein - „napisati
ili zapisati“) je invazivna dijag-
nosti~ka procedura u kojoj se, uz
pomo} sofisticirane radiolo{ke
opreme, obavlja pregled unutra-
{njosti krvnih sudova srca ili ka-
ronornih arterija. Koronografija
je najkorisnija i najva`nija pro-
cedura u dijagnostici koronar-
nih bolesti, jer omogu}ava leka-

ru da ta~no vidi gde su koronar-
ne arterije su`ene ili zatvorene.
Zato je u kardiologiji i kardiohi-
rurgiji najve}i deo dijagnostike
usmeren na koronarnu angio-
grafiju koja se obavlja uz pomo-
}u koronarografskog ure|aja.

Koronarna angiografija je se-
lektivna angiografska metoda ko-
ja se izvodi ubrizgavanjem kon-
trastnog sredstva, kroz specijalni
kateter, koji se uvode u krvni sud
srca. Zatim se krvni sudovi srca
trajno snimaju u nekoliko pro-
jekcija (prosvetljavanjem X-zra-
cima), primenom rentgen tehni-
ke (fluoroskopije) na 35 milime-
tarskom filmu ili digitalno. Zapis
(na filmu ili slika na monitoru
fluroskopa), krvnih sudova srca
zove se angiogram. Z. V. i M. V.

Gradona~elnik Bane Spasovi} pokrenuo
ideju da Po`arevac dobije angiosalu

Bolji uslovi za 
br`e intervencije 

Stru~njaci za inicijativu
Sastanku su, pored gradona~elnika prisustvovali i zamenik gradona~elnika Sa{a
Pavlovi}, ~lan Gradskog ve}a, Vesna Peji}, prof. dr Rade Babi}, interventni kardio-
log, prim. dr Sini{a Rusovi}, tako|e interventni kardiolog, ina~e Po`arevljanin, za-
tim dr \or|e Miljevi}, kardiolog, {ef koronarne jedinice Op{te bolnice Po`arevac i
mr sci. med. dr Goran Gruji}, kardiolog bolnice.

Za dugotrajan
opstanak na
~elu lokalne
samouprave
najva`nije da se
sve obe}ano
gra|anima na
vreme i
kvalitetno
ispuni 

Uskoro javna rasprava o rodnoj ravnopravnosti 

Unapre|enje 
polo`aja `ena
Po`arevac -  Gradsko ve}e Grada Po`arevca poziva predstavnike dr`avnih or-
gana, predstavnike civilnog dru{tva, stru~nu javnost, kao i sve zainteresovane
subjekte da se upoznaju sa tekstom nacrta Lokalnog akcionog plana za rod-
nu ravnopravnost i unapre|enje polo`aja `ena Grada Po`arevca za period od
2019 - 2021. godine, te da daju predloge, sugestije i komentare. Javna raspra-
va o Nacrtu Plana odr`a}e se u periodu od 27. novembra 2018. godine do 4.
decembra 2018. godine. Predlozi, sugestije, inicijative i komentari dostavlja-
ju se Gradskom ve}u Grada Po`arevca, putem elektronske po{te na adresu:
ntrajkovic@pozarevac.rs ili po{tom na adresu: Gradsko ve}e Grada Po`arevca,
ul. Drinska br. 2 Po`arevac, sa naznakom: „Za javnu raspravu Lokalnog akcio-
nog plana“. Po okon~anju rasprave, Gradsko ve}e }e analizirati sve primedbe,
predloge i sugestije u~esnika u javnoj raspravi i na osnovu toga sa~initi izve{taj
o sprovedenoj javnoj raspravi i u roku od osam dana od dana okon~anja javne
rasprave isti objaviti na internet stranici Grada Po`arevca. Z. V.

Uskoro novi izgled
Hale sportova
Po`arevac - Hala sportova u Po`arevcu, koja funkcioni{e u sastavu
Kulturno sportskog centra, uskoro }e dobiti novi izgled. Trenutno
su u toku radovi na rekonstrukciji fasade i zameni stolarije na zgra-
di kulturno sportskom centra. Administrativne pote{ko}e vezane
za sprovo|enje postupka javne nabavke vi{e puta su odlo`ile rado-
ve na rekonstrukciji. Prema re~ima direktora Nenada Miti}a, posla
ima ima puno i radi}e se na vi{e polja na ure|enju kompletne hale,
a zavr{etak radova na ure|enju fasade o~ekuje se do kraja godine,
ako vremenski uslovi to budu dozvolili. Z. V.

O kandidaturi
Novi izbori usledi}e 2020. godine. Na na{e pitanje da li planira jo{ jednu kan-
didaturu za predsednika op{tine, Mili} ka`e da organi stranke o tome da odlu-
~uju. - Ovde je oformljena odli~na ekipa mladih ljudi i ja sam vi{e za to da nji-
ma pomognem u radu. Cilj mi je da se napravi sistem, a ne da sve zavisi od jed-
nog ~oveka. Ne verujem da }u se boriti za jo{ jedan mandat, jer polako sti~em
i uslove za penziju, kazao je Mili}

Sastanak kod gradona~elnika

Bitan je sistem a ne jedan ~ovek: Dragan Mili}
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Veliko Gradi{te - Predsednik op-
{tine Veliko Gradi{te Dragan Mi-
li}, potpisao je ugovore o dodeli
stipendija za 2018/2019. godinu
sa jedanaestoro studenata iz op-
{tine Veliko Gradi{te.

- Ovo ~inimo niz godina, a na-
stavi}emo i dalje. Ove godine do-
delili smo {est stipendija na
osnovu deficitarnih kadrova jav-

nih preduze}a i ustanova koji su
iskazali svoje potrebe kao i pet
stipendija za master studije. Po-
{to se ukazala {ansa, ostalo je jo{
sredstava u bud`etu, raspisali
smo jo{ pet stipendija za studen-
te iz osetljivih dru{tvenih grupa.
Na taj na~in }emo pomo}i deci
da zavr{e studije, a sa ovim stu-
dentima dodelili smo ukupno 27
stipendija. @elim da vam studira-
nje pro|e bez trzavica, da bez

problema zavr{ite fakultet i da se
vratite u op{tinu da radite jer se
otvaraju nova radna mesta u pri-
vredi i turizmu, rekao je predsed-
nik op{tine.

Od ukupno 11 raspisanih sti-
pendija, Op{tina }e u ovoj {kol-
skoj godini stipendirati dva re-
dovna studenta i ~etiri iz osetlji-
vih dru{tvenih grupa kao i peto-

ro polaznika master studija. Sti-
pendije su dobili Milo{evi} Jele-
na, student Gra|evinskog fakul-
teta u Beogradu, @ivoti} Milo{,
student Fakulteta bezbednosti u
Beogradu, Stanojevi} Stevan, stu-
dent Visoke turisti~ke {kole stru-
kovnih studija u Beogradu, Stoja-
dinovi} Ljubica, student Filolo-
{kog fakulteta u Beogradu, Koc-
manovi} Vera, student Fakulteta
za specijalnu edukaciju i rehabili-

taciju, i Stankovi} Bojana, student
Filolo{kog fakulteta u Beogradu.
Stipendije za master program do-
bili su studenti Milosavljevi} De-
nis student Prirodno-matemati~-
kog fakulteta u Kragujevcu, Mir-
kovi} Nevena student Filozofskog
fakulteta u Novom Sadu, Nikoli}
Nevena student Matemati~kog
fakulteta u Beogradu, Vu~i} Kri-

stina student Ma{inskog fakulte-
ta u Beogradu i @ivoti} Desimir
student Rudarsko-geolo{kog fa-
kulteta u Beogradu.

Stipendija se dodeljuje stu-
dentima za vreme trajanja re-
dovne nastave koja je propisana
za sticanje odgovaraju}eg stepe-
na obrazovanja, u mese~nom iz-
nosu od 10.000 dinara, po~ev od
potpisivanja ugovora o stipendi-
ranju. Z. V.

Majilovac - Takozvana „pametna
tabla“, zapravo nova interaktiv-
na tabla koju je obezbedila op{ti-
na Veliko Gradi{te, uru~ena je
u~enicima Osnovne {kole „Vuk
Karad`i}“ u Majilovcu.

Tablu je |acima predao na
kori{}enje predsednik op{tine,
Dragan Mili}, koji je {kolu pose-
tio sa svojim saradnicima.

- Zadovoljstvo mi je {to ~ujem
da ulaganje daje rezultate, ovo je
deveta tabla, a ina~e ~etrdeset i
druga tabla u svim na{im {kola-
ma, {to nije mala stvar za tri
osnovne i jednu srednju {kolu
ako znamo da jedna tabla, sa pra-
te}om opremom, ko{ta oko

1.500 evra. Mi }emo i dalje da ~i-
nimo napore da se kupuju kvali-
tetna u~ila, ne samo table, nego i
druga u~ila potrebna deci da bi se
kvalitet nastave podigao svake
godine za stepenicu vi{e, rekao je
Mili} dodav{i da }e op{tina ova
izdvajanja propratiti i nagrada-
ma koje ve} desetak godina do-
deljuje najboljim |acima na re-
publi~kim takmi~enjima, „vu-
kovcima“ i sportistima. Prema
Mili}evim re~ima, ulaganje u
obrazovanje i prosvetu nije tro-
{ak ve} investicija koja se kad-tad
vrati, dok kvalitetnim socijalnim
programom op{tina nastoji da
stimuli{e i pove}anje nataliteta.

- Mi koristimo moderna na-
stavna sredstva, nadamo se i ra-
dimo na tome da na{ rad bude is-
pra}en radom na{ih u~enika i da
}e oni da daju neke posebne re-
zultate. Ono {to je bitno za na{e
u~enike jeste to da oni od prvog
razreda ve} znaju {ta je interak-
tivna tabla i da je sva podru~na
odeljenja imaju, istakla je direk-
torka O[ „Vuk Karad`i}“, Bran-
kica Makuljevi}. Ovom prilikom
predstavnici op{tine obi{li su i
ostale u~ionice kao i moderne
kabinete za jezike i informatiku,
gde se nastava, tako|e, odvija na
savremenim u~ilima. 

Z. V.

Potpisani ugovori o dodeli stipendija u Velikom Gradi{tu

Pomo} za 11 studenata
Veliko Gradi{te - U Topolovniku
kod Velikog Gradi{ta pro{le subo-
tu je odr`ana tradicionalna mani-
festacija u kuvanju ze~ijeg gula{a
„Jepurijada“, osamnaesta po redu,
uz u~e{}e 18 takmi~arskih grupa.
Osim ekipa iz Topolovnika, Brani-
~evskog okruga i Srbije, u~estvo-
vala je i ekipa iz Nove Moldave,
Rumunija, pa je manifestacija
imala me|unarodni karakter. 

Ove godine izostala je ekipa sa
Kosova, zbog aktuelnih politi~kih
de{avanja, ali i ekipe iz Trsta, gde
radi veliki broj me{tana iz Topo-
lovnika. Pro{le godine iz Trsta je

bilo nekoliko ekipa, ali su sada iz-
ostali zbog ekonomske situacije.
Prema re~ima Sla|ana Markovi-
}a, predsednika Lova~kog udru-
`enja „Golub“ Veliko Gradi{te,
ove godine smanjen je broj ekipa
u~esnika, jer ih je pro{le bilo 32. 

- Problem je taj {to sve manje
ima i ze~eva, jer stradaju zbog pe-
sticida, zbog predatora, naro~ito
{akala i zbog paljenja strnjike po
njivama. Nadam se da }e ih nared-
ne godine biti vi{e, zbog velikih

kazni za paljevine, ali i zbog toga
{to }emo mi da pustimo u prirodu
160 ze~eva i tako pove}amo njihov
broj, rekao je Markovi}. 

Na vla{kom se zec ka`e „je-
pur“, pa otud i naziv ove poznate
manifestacije u vla{kom kraju.
Od 2006. godine, njen pokrovitelj
postao je Lova~ki savez Srbije, a
2009. godine u{la je i u turisti~ki

kalendar op{tine Veliko Gradi{te.
Oni su suorganizatori „Jepurija-
de“, kao i MZ Topolovnik i Lo-
va~ko udru`enje „Golub“, kao i
njihova sekcija iz Topolovnika.
„Drago mi je da ove godine u~e-
stvuju i na{i gosti iz Rumunije.
Potrudi}emo se da naredne godi-
ne manifestacija bude jo{ bolja, i
organizaciono i po broju takmi-
~ara“, kazao je Markovi}. 

I pored hladnog severca, sve
ekipe bile su odli~no raspolo`ene,
~emu je doprinela i muzika sa raz-
glasa, ali i doma}a i kuvana raki-
ja, koja se slu`ila pored kafe i ~aja.

Posebno vesela bila je ekipa iz
Kru{evca, iz kafane „Kod Dra`e“.
Njen vo|a, Bojan Star~i}, rekao je
da su do{li na poziv Konstantina
Cvetkovi}a, rodom iz Kru{evca,
koji se prizetio u Topolovniku i tu
`ivi sa porodicom. Ova ekipa sa
sobom je donela i zeca, kako bi
napravila pravi ze~ji gula{. 

- Ja sam iz Petlovca, sela u ko-
me se snimala serija „Selo gori, a
baba se ~e{lja“. U stvari, selo se
zove Ku{ljin, a u seriji je Petlovac.

Na{a ekipa, vesela kao {to su i lju-
di iz te serije, sigurno pobe|uje,
najavio je Bojan. Vesela je bila i
ekipa iz [uvaji}a, sekcije lova~-
kog udru`enja iz Golupca. Njen
kapiten Bojan Stevi} kazao je da
13. put u~estvuje na manifestaci-
ji ali se, i pored tog baksuznog
broja, nada pobedi.

- Do sada mi je najbolji pla-

sman bilo drugo mesto. Me|u-
tim, uz dobro meso, so, biber,
{argarepu i celer, a imamo i tajni
sastojak, pobeda nam je garanto-
vana, rekao je Bojan. Me|u tak-
mi~arima bila je i ekipa Udru`e-
nja „Moj Topolovnik“, koju su
~inile dve ̀ ene i jedan mu{karac.

- Sigurno pobe|ujemo, jer ku-
vamo najbolji gula{, a i {armira-
}emo `iri. Ipak, pobeda je ovde

manje va`na, va`no je da se ova-
ko lepo dru`imo, rekla je je kapi-
ten ekipe Danijela Novakovi}.
Ona je istakla da su ih sve ostale
takmi~arske ekipe, prete`no mu-
{ke, odli~no prihvatile.

Za sve takmi~are i goste, bra~-
ni par @aklina i Pera Mi{kovi} ku-
vali su lova~ki gula{ od mesa srn-
da}a i divlje svinje u dva kazana, a
u tom im je pomagao i tako pekao
zanat mladi Nikola Trajkovi}. Oni
su, kao i pro{le godine, skuvali
preko 200 porcija gula{a. Posle
progla{enja pobednika i dodele
pehara, zahvalnica i diploma, svi
takmi~ari, gosti i posetioci dru`ili
su se na pravom narodnom vese-
lju, uz bogatu gozbu i nastup fol-
klornih grupa, peva~a i svira~a. 

Ove godine doma}ini su o~e-
kivali i novoizabranog predsed-
nika Lova~kog saveza Srbije, Bra-
tislava ]irkovi}a iz Ni{a, ali je bio
spre~en da do|e, po{to je hitno
pozvan u @iti{te. On je na nedav-
noj Skup{tini Saveza ubedljivo
pobedio dosada{njeg predsedni-
ka, narodnog poslanika Dragana
[ormaza. 

M. Veljkovi}

Osnovna {kola „Dositej Obradovi}“ proslavila 285. ro|endan akademijom „Tu gde je pismenost po~ela“ 

Po`areva~ka iskra obrazovanja u Srbiji
Po`arevac - Jedna od obrazovnih
ustanova sa najbogatijom tradici-
jom u Srbiji, Osnovna {kola „Do-
sitej Obradovi}“ u Po`arevcu,
proslavila je 285 ro|endan Sve~a-
nom akademijom, ~iji je moto
„Tu gde je pismenost po~ela“. 

Naime, Beograd i Po`arevac su
prvi gradovi koji su zapo~eli opi-
smenjavanje u Srbiji jo{ pre tri ve-
ka. Daleke 1733. u~itelj Pavle Me-
{ter primio je prvu generaciju koja
je brojala 30 po`areva~kih osnova-
ca. Tada, u tro{noj zgradi zemlja-
nog poda, na mestu dana{njeg Tr-

ga oslobo|enja, a danas u lepom
objektu u centru grada, kojem jo{
predstoji rekonstrukcija. Od tada
pa do danas {kola je bila organizo-
vana kao osnovna i u~iteljska {ko-
la, ali i kao vi{a Gimnazija.

Istorija osnovne {kole „Dosi-
tej Obradovi}“ je istorija {kolstva
u Srbiji, po~etka pismenosti u
Brani~evskom okrugu i razvoja
kulture u Po`arevcu. Zahvaljuju-
}i {koli, Po`arevac je zajedno sa
Beogradom prvi grad u Srbiji u
kojem je po~elo redovno {kolo-
vanje dece.

- Svaki ro|endan na{e {kole je
ro|endan pismenosti na{eg kraja.
Od 20. novembra 1919. godine
nosi ime srpskog velikana Dosite-
ja Obradovi}a. Danas O[ „Dositej
Obradovi}“ broji 963 u~enika, ras-
pore|enih u 37 odeljenja i ima 87
zaposlenih. Iz godine u godinu po-
ve}ava se broj u~enika, a ove {kol-
ske 2018/2019 godine upisano je
143 prvaka, najvi{e u poslednjih
20 godina. U protekloj {kolskoj
godini 168 u~enika osvojilo je pr-
vo mesto na op{tinskom, okru-
`nom, republi~kom ili me|una-

rodnom takmi~enju, ako se uzmu
u obzir i ekipni plasmani, svaki ~e-
tvrti u~enik je osvojio jedno od pr-
va tri mesta na razli~itim takmi~e-
njima. Rezultati na zavr{nom ispi-
tu su iznad republi~kog proseka,
rekla je izme|u ostalog Ivana Jok-
simovi}, direktorka {kole.

Moto {kole su „tradicija, kva-
litet, stru~nost“ i „zajedno smo

ja~i“, jer te`i kvalitetnijem part-
nerskom odnosu nastavnik -
u~enik - roditelj.

- Biti u~enik Osnovne {kole
„Dositej Obradovi}“ iz Po`arevca,
srednjim {kolama, a kasnije i fa-
kultetima, jasno stavlja do znanja
da je pred njima neko ko ima zna-
nja i da su ocene njegovo jedino
merilo. Lokalna samouprava tru-

di}e se da skorim renoviranjem
zgrade va{e {kole u~inimo bora-
vak u njoj jo{ prijatnijim, svesni da
time ula`emo u budu}nost grada
Po`arevca, rekao je Bane Spasovi},
gradona~elnik Po`arevca, na sve-
~anoj akademiji „Tu gde je pisme-
nost po~ela“.

U~enicima koji su postigli za-
pa`ene rezultate u protekloj {kol-
skoj godini dodeljene su nagrade i
priznanja, a potom je usledio kul-
turno-umetni~ki program koji su
pripremili u~enici i nastavnici ove
obrazovne ustanove. Z. V. 

Uspe{no odr`ana jo{ jedna „Jepurijada“ u Topolovniku

Mnogo kotli}a za 
sve manje ze~eva

Donacija za O[ „Vuk Karad`i}“ Majilovcu

[kola dobila pametnu tablu

Istorija {kole je istorija {kolstva 
i po~etka opismenjavanja u tada{njoj
Srbije, od pre gotovo tri veka

Danas je „Vitaminijada“ za najmla|e
Po`arevac - Danas (petak,
30. novembar) PU „Ljubica
Vrebalov“ Po`arevac u Kul-
turno sportskom centru or-
ganizuje manifestaciju pod
nazivom „Vitaminijada“
koja doprinosi podizanju
nivoa svesti o va`nosti
zdrave ishrane i formiranju
pozitivnih `ivotnih navika
kod najmla|ih.

U okviru ovogodi{nje
„Vitaminijade“, pred{kolci
se takmi~e u pet igara i to
„Kviz pitanja“, „Ko }e pre?“, „Ko
}e vi{e?“, „Pecanje“, „Vo}na sala-
ta“ i bonus igrica „Slagalica“.

U~estvuje 11 takmi~arskih
ekipa koje ~ine deca pred{kol-
skog uzrasta iz vrti}a „Bambi“,

„P~elica“, „Danica Radosavlje-
vi}“, „Leptiri}“, „Bubamara“,
„Neven“, „Du{ko Radovi}.“, „Su-

na{ce“, „Poletarac“, „La-
ne“, „Majski cvet“ i seoske
grupe kao jedanaesta eki-
pa - ka`e direktorka Tanja
Lon~ar. U pred{kolskoj
ustanovi „Ljubica Vreba-
lov“ Po`arevac, u okviru
godi{njeg Plana i progra-
ma, svakodnevno se reali-
zuju zdravstveno-vaspitne
aktivnosti a jedna od naj-
popularnijih je „Vitamini-
jada“ i to je skup igara ko-
je afirmi{u zdrave stilove

`ivota, zdravstveno-obrazovnu
kulturu i pravilnu ishranu od
najranijeg uzrasta. Z. V.

Ranovac - Nastojanje lokalne sa-
mouprave op{tine Petrovac na
Mlavi da se obrazovne institucije
kompletiraju i osavremene se na-
stavljaju pa je Zoran Risti}, zame-
nik predsednika op{tine, obi{ao
radove na rekonstrukciji {kolske
kuhinje i trpezarije u O[ „Jovan
[erbanovi}“ u Ranovcu. Ova {kola
je primer kako uz dobru saradnju
sa Ministarstvom prosvete, nauke
i tehnolo{kog razvoja, lokalne sa-
mouprave, MZ Ranovac i roditelja,
jedna mala {kola mo`e da postig-
ne dobre rezultate u svom razvoju
i obezbe|ivanju boljih uslova za
vaspitanje i obrazovanje u~enika.

- Po mnogim merilima ova {kola
ne zaostaje za velikim {kolama na te-
ritoriji Srbije i samim tim zaustavlja-

mo migraciju dece prema gradskim
{kolama. Zahvalio bih se Ministar-
stvu prosvete, nauke i tehnolo{kog
razvoja od kojih smo dobili milion
dinara za rekonstrukciju kuhinje.
Zavr{etak radova o~ekuje se za dese-
tak dana tako da }e |aci uskoro ima-
ti modernu kuhinju i trpezariju, ka-
zao je Zoran Risti}, zamenik pred-
sednika op{tine Petrovac na Mlavi.
Robin Grbinovi}, predsednik MZ
Ranovac, kazao je da se nada da }e
uskoro dobiti sredstva za pro{irenje
trpezarije i dnevnog boravka za
pred{kolsku ustanovu. Vesna [u-
bert, direktorka ranova~ke {kole,
podsetila je da |aci ove obrazovne
ustanove putuju svakodnevno, do-
laze iz udaljenih sela i topli obrok u
{koli im mnogo zna~i. Z. V

Renoviranje {kolske kuhinje i trpezarije u Ranovcu

Radovi jo{ desetak dana
Po`arevac - U Po`arevcu je predstavljen
novi projekat Regionalne razvojne agen-
cije Brani~evo - Podunavlje „Ukusi Regi-
ona - Promovisanje poljoprivredno-pre-
hrambenih proizvoda sa dodatom vred-
no{}u za unapre|enje ekonomskih kapa-
citeta porodi~nih gazdinstava“.
Projekat traje devet meseci i sprovodi se
u periodu od 24. oktobra 2018. do 24. ju-
la 2019. godine, a okvirna vrednost pro-
jekta iznosi 22.000 dolara. Projekat se re-
alizuje u okviru {ireg projekta „Pomo} tr-
govini - Podr{ka proizvodnim kapaciteti-
ma sektora agroindustrije u Srbiji“ koji re-
alizuju UNDP i Ministarstvo poljoprivre-
de, {umarstva i vodoprivrede, uz finansij-
sku podr{ku Ruske federacije.
Projekat je dizajniran na osnovu Regio-
nalne strategije ruralnog razvoja za re-
gion Brani~evo - Podunavlje 2016 - 2020.
godine, odnosno identifikovanih priori-
tetnih oblasti i mera koje imaju za cilj
unapre|enje konkurentnosti sektora po-
ljoprivrede i bolju pozicioniranost na tr`i-
{tu poljoprivredno-prehrambenih proiz-
voda iz Regiona kao i unapre|enje diver-
sifikacije ruralne privrede kroz razvoj
preduzetni{tva i promociju ruralnog turi-

zma. Sve navedeno te`i da unapredi kva-
litet ̀ ivota stanovni{tva u ruralnim sredi-
nama {to ujedno predstavlja i op{ti cilj
ovog projekta. 
Konkretna svrha projekta je promocija po-
ljoprivredno-prehrambenih proizvoda sa
dodatom vredno{}u kao {anse za pove}a-
nje prihoda porodi~nih. Tokom realizacije
projekta bi}e sprovedeno mapiranje i ana-
liza poljoprivredno-prehrambenih proiz-
voda iz Regiona koje }e identifikovati po-
stoje}e i nove proizvode sa potencijalom
dodate vrednosti i plasmana na tr`i{te. 
Bi}e unapre|eni i kapaciteti poljoprivred-
nih gazdinstava u razli~itim aspektima
proizvodnje poljoprivredno-prehrambe-
nih proizvoda sa dodatom vrednosti po-
put prerade, organske i integralne proiz-
vodnje, za{tite geografskog porekla, mar-
ketinga, poslovnog planiranja i diversifi-
kacije kroz aktiviranje potencijala za rural-
ni turizam, kao i marketing postoje}ih i
perspektivnih regionalnih brendova, kroz
razvoj koncepta regionalnog brendiranja,
poslovno umre`avanje unutar regiona i
razli~ite promotivne aktivnosti koje }e do-
prineti boljem pozicioniranju regionalnih
proizvoda na nacionalnom tr`i{tu. Z. V. 

Projekat unapre|enja ekonomskih 
kapaciteta porodi~nih gazdinstava

„Ukusi regiona“ za
bolji porodi~ni biznis

I pored hladnog
„severca“, sve
takmi~arske ekipe
i posetioci u`ivali
u dru`enju, uz
lova~ki gula{,
pe~enje, kuvanu
rakiju i muziku

Najbolja ekipa iz Selevca
Najbolji ze~ji gula{ pripremila je ekipa iz Selevca , koju je predvodio Dragan Vlasti} i oni
su dobili veliki pehar kao pobednici 18. „Jepurijade“. Drugo mesto osvojila je ekipa iz
Rama ~iji je kapiten Goran Gici} primio nagradu kao vice{ampioni, dok su tre}i bili tak-
mi~ari iz Velikog Gradi{ta predvo|eni Veliborom Mladenovi}em.

Ambasadorka Slova~ke posetila Romski edukativni centar

Razmena iskustava u inkluziji
Po`arevac - Ambasadorka Slo-
va~ke Dagmar Rep~ekova pose-
tila je Romski edukativni centar
u Po`arevcu radi razmene isku-
stava u procesu inkluzije romske
populacije u mati~ne zajednice. 

Ina~e, u Slova~koj `ivi oko
300.000 Roma a ova zemlja ima
vi{e finansijskih sredstava, dobra
iskustva i programe za integraci-

ju te nacionalne manjine. Ipak,
rekla je ambasadorka, Slova~ka
jo{ nije re{ila problem obrazova-
nja i zapo{ljavanja Roma, iako
ima manjak od 200.000 zaposle-
nih u zemlji. Miroslav Veljkovi},
predsednik Udru`enja Roma
Brani~evskog okruga upoznao je
Rep~ekovu sa projektima eduka-
cije za pokretanje startup biznisa

za romsku populaciju na ovom
podru~ju koje ima 25.000 Roma,
od toga 14.000 `ivi u Po`arevcu
Ambasadorka Dagmar Rep~eko-
va je sa doma}inom Miroslavom
Veljkovi}em i posetila je vrti}
„Lane“ u Romskom edukativ-
nom centru koji, pored mali{ana
romske nacionalnosti, poha|aju
i deca iz drugih zajednica. Z. V.

Sa sve~ane akademije Gradski ~elnici i doma}ini na proslavi
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U Op{tini Golubac gra|evinska sezona jo{ traje

Asfaltiranje ulica i sokaka
Golubac - U op{tini Golubac
gra|evinska sezona, zbog po-
voljnih vremenskih uslova iz-
nad prose~nih vrednosti za ovo
doba godine, nije zavr{ena i tre-
nutno se radi na modernizaciji
lokalne putne mre`e. U  mesnoj
zajednici Klenje proteklog vi-
kenda nastavljeni su radovi na
asfaltiranju seoskih ulica, a ove
radove obi{ao je predsednik
Skup{tine op{tine Zoran ]irko-
vi} sa saradnicima.

- Ovde je pet ulica koje }emo
asfaltirati, a za narednu godinu
u ovom naselju ostaje jo{ malo
neasfaltiranih ulica i sokaka,
{to }emo to uraditi u toku
2019. godine. Posle Klenja, se
selimo za Mr~kovac, a zatim u
Miljevi}, ~ime }emo i zavr{iti
ovu godinu sa radovima na
modernizaciji lokalne putne
mre`e, naglasio je Zoran ]irko-
vi}, predsednik SO Golubac.

U ovo pe~ko naselje u prote-
klih nekoliko godina iz op{tin-
ske kase izdvojena su znatna
sredstva na gradnji infrastruk-
ture, u prvom redu asfaltiranje
seoskih ulica i sokaka, na ure-
|enju buji~nih potoka, rekon-
strukciji Doma kulture, Osnov-
ne {kole, seoske ambulante i
drugih objekata. U narednoj

godini radi}e se i na jo{ nekim
projektima.

- Ovde je iz sredstava op{tin-
skog bud`eta investirano mno-
go, dosta se uradilo u ovom selu
na izgradnji infrastrukture, ovde
ima jo{ nekih radova na Domu
kulture, {koli, gde imamo nekih
problema, ali }emo u narednom
periodu te probleme re{iti. U sa-
radnji sa preduze}em za puteve
iz Po`arevca, sa kojim imamo
dobre poslovne odnose, ovde u
Klenju presvla~eno je novim as-
faltom glavna ulica i centar sela,

u du`ini od oko dva kilometara,
dodao je Zoran ]irkovi} i nagla-
sio da su planirana i realizovana
bud`etska sredstva za investicije
u ovoj godini bila 70 odsto od
ukupnog bud`eta, a ovakav od-
nos izdvajanja za investicije bi}e
isti i dogodin

- U pro{loj godini investira-
li smo u infrastrukturu oko 60
odsto bud`etskih sredstava,
ove godine to je pove}ano na
70 odsto, a u bud`etu za nared-
nu, 2019. godinu, planirali smo
isto, 70 odsto sredstava za inve-

sticije. Planiranje bud`eta za
narednu godinu je zavr{eno,
koje }e biti upu}eno Skup{tini
narednog meseca na usvajanje,
dodao je ]irkovi}.

U ovoj podunavskoj op{tini
nastavi}e se sa radovima na in-
frastrukturi, na modernizaciji
lokalne putne mre`e a u pojedi-
nim mesnim zajednicama za-
vr{i}e se  gradnja i rekonstruk-
cija vodovoda, popraviti i reno-
virati postoje}e {kole i Domovi
kulture kao i ure|enje verskih
objekata. Lj. N.

Kostolac - Stvaraju se uslovi da
pepeo postane sirovina koja }e
se ~esto koristiti u doma}em
gra|evinarstvu i o~ekuje se da
u narednom periodu on bude
nezaobilazan prilikom izgrad-
nje infrastrukturnih projekata,
pi{e EPS Energija. Deponije pe-
pela postaja}e manje u nared-

nom periodu, ~ime se stvaraju
uslovi za efikasniju za{titu `i-
votne sredine. 

Ma{inski in`enjer Goran
Stefanovi}, anga`ovan na po-
slovima za odvod produkata
sagorevanja u TE „Kostolac B“,
ukazuje na ~injenicu da }e pro-

daja pepela imati dalekose`ne
pozitivne u~inke za poslovanje
kostola~kog ogranka EPS-a.
Realizovan je prvi ugovor sa fa-
brikom cementa „CRH Srbija“
iz Popovca o prodaji 12.000 to-
na pepela i 5.000 tona {ljake iz
Termoelektrane „Kostolac B“.

- Sa ovom cementarom ne-
davno je potpisan i ugovor pre-
ma kojem se kupac obavezao
da }e u narednom periodu pre-
uzeti jo{ 30.000 tona lete}eg pe-
pela koje proizvode termoka-
paciteti locirani u Kostolcu, ka-
`e Stefanovi}.

On obja{njava da je u zame-
nu sistema za prijem, pripremu
i transport pepela i {ljake u TE
„Kostolac B“ ulo`eno oko 35
miliona evra, od toga 25 milio-
na evra iz kredita EBRD i 10 mi-
liona evra iz sopstvenih izvora

„Elektroprivrede Srbije“. Ova
investicija u nove tehnologije
omogu}ila je da TE „Kostolac
B“ dobije novi sistem koji se od-
likuje znatno vi{im stepenom
energetske, ekolo{ke i ekonom-
ske efikasnosti, tako da je omo-
gu}ena ekstrakcija suvog pepe-
la posebnim sistemom i njego-

va prodaja u komercijalne svr-
he. Preduslov za kori{}enje pe-
pela bila je odluka da se u doma-
}em zakonodavstvu on klasifi-
kuje kao gra|evinski materijal.

- Progla{enje pepela za gra-
|evinski materijal je od velikog
zna~aja za ogranak „TE-KO

Kostolac“, ali i za EPS, ako se
zna kolika je taksa za odlo`eni
pepeo. Potpisivanjem ugovora i
prodajom pepela ostvareni su
izuzetni ekonomski rezultati,
smanjen negativni uticaj na `i-
votnu sredinu uz pove}anje
energetske efikasnosti. Pored
pozitivnih iskustava vezanih za
za{titu `ivotne sredine, sistem
}e doneti niz ekonomskih kori-
sti EPS-u, i to ne samo proda-
jom pepela ve} i u{tedama koje
}e nastati prestankom obaveze
pla}anja taksi na odlo`enu koli-
~inu pepela i {ljake. I sam si-
stem je daleko energetski efika-
sniji i potrebno je mnogo manje
energije kako bi se ista koli~ina
pepela i {ljake transportovala
do deponije pepela „]irikovac“
- navodi Stefanovi}.

EPS Energija i Z. V.

Stvaraju se uslovi da pepeo postane isplativa sirovina

Vi{estruka dobit 
od prodaje pepela

Deponije na 1.600 hektara
U termoelektranama u Srbiji godi{nje se potro{i 35 do 40 miliona tona uglja, pri ~e-
mu nastane oko 5-6 miliona tona elektrofilterskog pepela. Pepeo se godinama od-
lagao na deponijama u neposrednoj blizini termoelektrana, ali i u blizini re~nih to-
kova i naseljenih mesta. Te deponije zauzimaju oko 1.600 hektara plodnog zemlji-
{ta. „Ukoliko se ne primene mere za{tite, pepeo mo`e lako da se prenosi vazdu{nim
strujanjem i na taj na~in uti~e na kvalitet vazduha, tla, na biljni svet i povr{inske vo-
de. Zato su projekti u ovoj oblasti koje smo uradili i koje planiramo izuzetno zna~aj-
ni“, rekao je Stefanovi}.

Kostolac - Na Povr{inskom ko-
pu „Drmno“ u oktobru je isko-
pano 877.201 tona uglja. Od
ukupno iskopanih koli~ina, za
potrebe rada termokapaciteta
instalisanih u Kostolcu isporu-
~eno je oko 95 odsto sitnog ugl-
ja, izve{tava Energija Kostolac.
Za deset meseci rada, na kopu
„Drmno“ iskopano je
6.850.414 tone uglja.

U oktobru je za {iroku potro-
{nju izdvojeno  i 29.807 tona ko-
madnog uglja {to je za gotovo za
50 odsto vi{e u odnosu na ispo-
ru~ene koli~ine u septembru.
Od po~etka godine za {iroku po-
tro{nju izdvojeno je 130.684 to-

ne komadnog uglja. Sitan ugalj
sa kopa „Drmno“ odvozi se i za
potrebe rada termoelektrane
„Morava“ u Svilajncu a za deset
meseci prevezeno je ukupno
179.098 tona sitnog uglja. Proiz-
vodnja uglja je stabilna i u skla-
du sa potrebama rada i anga`o-
vanja termoenergetskih kapaci-
teta instalisanih u Kostolcu. Ru-
darskim sistemima za otkriva-
nje uglja, prema obra|enim po-
dacima o proizvodnji otkrivke,
u pro{lom mesecu je otkopano
1,9 miliona kubika ~vrste mase.
Od po~etka godine otkopano je
ukupno 27 miliona kubika ~vr-
ste mase. Z. V.

Dovoljno uglja za sve potro{a~e

Kostolac - Termoelektrane u
Kostolcu proizvele su do 1. no-
vembra oko 5,2 milijarde kilo-
vat-sati, {to iznosi 80 odsto go-
di{njeg plana proizvodnje za

ogranak „TE-KO Kostolac“, iz-
ve{tava Energija Kostolac. Do
kraja godine, plan proizvodnje
predvi|a da se u kostola~kim
termoelektranama proizvede

ukupno oko 6,4 milijarde kWh,
{to se mo`e ostvariti do kraja
decembra. Sredinom oktobra
je startovala i grejna sezona, pa
je zapo~ela i proizvodnja to-
plotne energije koja se koristi
za daljinski sistem grejanja Po-
`arevca i Kostolca, kao i seo-
skih naselja koja se nalaze u ne-
posrednoj blizini „TE-KO Ko-
stolac“.

U Termoelektrani „Kostolac
A“ je tokom deset meseci pro-
izvedeno 1,6 milijardi kWh, {to
je na nivou plana za taj period.
Do kraja decembra se o~ekuje
da ova termoelektrana proizve-
de oko dve milijarde kilovat-sa-
ti u 2018. godini. Posmatrano
pojedina~no po blokovima,
blok A1 je do po~etka novem-
bra predao elektroenerget-
skom sistemu Srbije
458.260.000 kWh, dok je blok

A2 proizveo 1.173.942.000
kWh elektri~ne energije u is-
tom periodu. Blokovi TE „Ko-
stolac A“ se svrstavaju u najpo-
uzdanije i najdugove~nije ter-
mokapacitete „Elektroprivrede
Srbije“, a karakteri{e ih stabilan
rad na mre`i.

Blokovi TE „Kostolac B“ su
do po~etka novembra realizo-
vali desetomese~ni plan i pre-
dali elektroenergetskom siste-
mu vi{e od 3,5 milijardi kWh.
Blok B1 je proizveo oko 1,8 mi-
lijardi kWh, a blok B2 vi{e od
1,7 milijardi kWh. O~ekuje se
da se do kraja godine na bloko-
vima B1 i B2 dostigne proiz-
vodnja oko 4,5 milijardi kWh,
odnosno da ova termoelektra-
na proizvede jo{ oko milijardu
kilovat-~asova tokom novem-
bra i decembra.

Z. V.

Proizvodnja struje po planu
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Kostolac - Tehni~kom rekulti-
vacijom na ugljenokopu „Drm-
no“ obuhva}en je prostor od
oko 160 hektara a novim zasa-
dima bi}e ure|ena povr{ina od
oko 60 hektara, izve{tava
„Energija Kostolac“.

Naime, na Povr{inskom ko-
pu „Drmno“ tokom ove i nared-
ne godine nastavi}e se tehni~ka
i biolo{ka rekultivacija zemlji{ta.
Potpisani su ugovori za tehni~ku
rekultivaciju sa Privrednim dru-
{tvom „Autotransport“ iz Ko-
stolca, a za biolo{ku sa Privred-
nim dru{tvom Rekultivacija i
ozelenjavanje iz istog grada.
Vrednost ugovora je oko 130
miliona dinara, podaci su Direk-
cije za unapre|enje proizvodnje
ogranka „TE-KO Kostolac“.

- Akcenat je na ure|enju po-
vr{ina unutra{njeg odlagali{ta

Povr{inskog kopa „Drmno“.
Tehni~kom rekultivacijom ob-
uhva}en je prostor od oko 160
hektara. Novim zasadima bi}e
ure|ena povr{ina od oko 60
hektara. Radi}e se uporedo i na

odr`avanju postoje}ih rekulti-
visanih povr{ina, izgra|enih
pristupnih i protivpo`arnih pu-
teva i kanala, ukupne du`ine
oko 20 kilometara, rekao je

Ivan \uki}, rukovodilac Sekto-
ra za nadzor i investicije.

Planirana je izrada za{titnih
pojaseva oko Drmna i kostola~-
kog naselja Kanal. Novim zasa-
dima bagrema uredi}e se stabi-

lizacija tla kosine tre}e eta`e
unutra{njeg odlagali{ta na povr-
{ini od 20 hektara sa jugoisto~ne
strane u pravcu sela Bradarac.
Na ravnim delovima odlagali{ta,
na povr{ini od 38,4 hektara,
predvi|ena je setva me{ovite
trave. Planom je predvi|eno
odr`avanje postoje}ih zasada na
povr{ini od preko 60 hektara na
spoljnom i unutra{njem odlaga-
li{tu kopa „Drmno“.

- Namera nam je i gradnja
dva eko-pojasa predvi|enih u
planovima. Jedan na povr{ini
od 1,9 hektara bi}e izgra|en u
naselju Kanal u Kostolcu, a
drugi povr{ine 1,2 hektara kod
sela Drmno. Oba eko-pojasa

bi}e izgra|ena da za{tite nase-
ljena mesta od razvejavanja
pra{kastih materija. Eko-pojas
u blizini sela Drmno radi}e se
na granicama eksploatacionog
le`i{ta kopa „Drmno“, rekao je
Velimir Damnjanovi}, in`enjer
biolo{ke rekultivacije.

Prema dokumentu o gazdo-
vanju {umskom jedinicom Po-
vr{inskih kopova „Kostolac“,
predvi|ena je sadnja biomateri-
jala na ve} ure|enim povr{ina-
ma, a u sklopu investicionog
odr`avanja {umske jedinice na
povr{ini od 23,38 hektara bi}e
obnovljene sadnice umesto onih
koje su sanitarno uklonjene.

Z. V.

Nastavlja se tehni~ka i biolo{ka rekultivacija zemlji{ta na ugljenokopu „Drmno“

Novi zasadi na 60 hektara

@agubica - Sastanak predsed-
nika op{tine @agubica Safeta
Pavlovi}a i predstavnika Ka-
nadske kompanije „Dundee“,
koja je zainteresovana za otva-
ranje novih rudnika u Homo-
lju, odr`an je u @agubici.

Cilj sastanka bio je dogovor i
razmatranje mogu}nosti za
otvaranje novog rudnika i sa-
mim tim realizacija projekta
„Crni vrh“, o ~emu je bilo re~i i
na nedavno odr`anoj Me|una-
rodnoj konferenciji o mineral-
nim resursima u Beogradu, gde
je op{tina @agubica predstavila
rudni potencijal.  Sastanku su
prisustvovali i sa predsednikom
op{tine @agubica razgovarali,
Nikolaj Hristov, direktor odr`i-
vog razvoja kompanije „Dun-

dee“ i Ri~ard Gosi direktor is-
tra`ivanja. Nade`da Ivanovi},
menad`er istra`nih prostora is-
takla je veoma dobru komuni-
kaciju koju ova kompanija ve}

godinama neguje sa op{tinom
@agubica. U cilju jo{ bolje i du-
goro~nije saradnje, na kraju sa-
stanka razmenjeni su pokloni, a
naredna faza realizacije projekta

uklju~uje sagledavanje svih
aspekata za otvaranje rudnika,
prvenstveno opravdanost eks-
ploatacije i najva`nijeg aspekta
za{tite ̀ ivotne sredine. Z. V.

Policija raspisala potragu za D. J. (66) iz Po`arevca

Bogata zaplena
oru`ja i municije
Po`arevac - Policija je raspisala
potragu za D. J. (66) iz Po`arev-
ca, zbog sumnje da je izvr{io
krivi~no delo nedozvoljena
proizvodnja, dr`anje, no{enje i
promet oru`ja i eksplozivnih
materija. 

Prilikom pretresa stana koji
osumnji~eni koristi, prona|ene
su tri ru~ne bombe, osam pu{a-
ka, od kojih je jedna poluauto-
matska, devet detonatorskih ka-
pisli, kalem brzogore}eg {tapi-
na, dva prigu{iva~a, osam ga-
snih pi{tolja, ~etiri pi{tolja, je-
dan automatski pi{tolj, ~etiri ne-
kompletna kratka oru`ja - od
~ega dva pi{tolja i dva revolvera,
osam gasnih bombi, jedan vojni
no` i 1.600 komada pu{~ane i

pi{toljske municije razli~itog ka-
libra. Zbog istog krivi~nog dela
uhap{en je i R. M. (60), tako|e
iz Po`arevca, u ~ijem je stanu
prona|en nelegalni malokali-
barski pi{tolj, marke „zbrojev-
ka“. U redovnom postupku, kri-
vi~na prijava podneta je protiv
jo{ dvojice Po`arevljana. Jedan
od njih, star 33 godine, u stanu
je krio ma{inu za zatvaranje lo-
va~kih patrona, ma{inu za kapi-
sle, dva drvena nabija~a baruta,
3,3 kilograma olovne sa~me, 2,6
kilograma baruta i vi{e vrsta
municije. Kod drugog osumnji-
~enog, starog 50 godina, prona-
|eni su ru~na bomba M-38 i je-
dan gasni pi{tolj marke „armi-
nius XV 16“. M. V.

Po`arevac - Policija je uhapsila
M. T. (35) iz Po`arevca, zbog
sumnje da je izvr{io krivi~no
delo neovla{}ena proizvodnja i
stavljanje u promet opojnih
droga. Pretresom osumnji~e-

nog, kod njega je prona|eno 27
paketi}a sa 1,2 kilograma mari-
huane. Zbog istog krivi~nog de-
la, uhap{en je i M. [. (20), kod
kojeg je prona|ena kesica sa
23,5 grama heroina i manjom
koli~inom marihuane. Osum-

nji~eni su uz krivi~ne prijave,
privedeni nadle`nom tu`ila{tvu
u Po`arevcu gde su u prisustvu
branilaca saslu{ani. Tokom sa-
slu{anja obojica su u potpuno-
sti priznali za {ta se terete, a po-

{to do sada nisu osu|ivani, pu-
{teni su da se brane sa slobode.
Ujedno je protiv njih pokrenuta
istraga zbog sumnje da su po~i-
nili krivi~no delo neovla{}ena
proizvodnja i stavljanje u pro-
met opojnih droga. M. V.

Voda u dva sela nije za pi}e
Veliko Gradi{te - JKP „Dunav Veliko Gradi{te“ saop{tilo je da je u naseljima
Topolovnik i Tribrode voda iz seoskih vodovoda zabranjena za pi}e, jer je utvr-
|eno da nije zdravstveno bezbedna. Prema analizama Zavoda za javno zdra-
vlje Po`arevac, u vodovodu u Topolovniku utvr|ena je mikrobiolo{ka neisprav-
nost vode, jer su prona|ene kolimforne bakterije i kolimforne bakterije fekal-
nog porekla. U Tribrodu je ustanovljeno da je voda fizi~ko-hemijski neisprav-
na, po{to su u njoj registrovane povi{ene koli~ine nitrata. Voda iz vodovoda u
ovim naseljima ne sme se koristiti za pi}e i pripremu hrane, ve} samo kao teh-
ni~ka. Iz JKP „Dunav Veliko Gradi{te“ saop{tili su da je ukinuta zabrana kori-
{}enja vode za pi}e u Kamijevu, jer je najnovijim analizama utvr|ena njena
zdravstvena bezbednost. M. V.

Uspe{na akcija policije u Po`arevcu

Uhap{eni dileri narkotika

Atraktivna i brzorastu}a paulovnija
Na spolja{njem odlagali{tu kopa „Drmno“, na povr{ini od 3,5 hektara, uspe{no je
formiran zasad paulovnije. Re~ je o listopadnom drve}u poreklom iz Kine, koje se
odlikuje izuzetno brzim rastom, kvalitetom drvne gra|e, ogromnim listovima i
prelepim cvetovima kao i stoprocentnom iskori{}enju ovog drveta.

Sastanak predsednika op{tine @agubica i predstavnika kompanije „Dundee“

Novi rudnik na Crnom vrhu

Po`arevac - Paraolimpijac Go-
ran Nikoli} iz Kragujevca, obi-
lazi gradove  u Srbiji, u svojoj
humanoj misiji pomaganja
sportistima sa invaliditetom.
Tokom ovih poseta on promo-
vi{e  film i knjigu o svom  po-
duhvatu za Ginisa, izvedenom
pre dve godine, kada je za 55
dana istr~ao 55 maratona. 

Re~ je o filmu „Otvorenih
o~iju“ Marka Novakovi}a  i knji-
zi „Maratonac“, koju je Goran
napisao u saradnji sa Aleksan-
drom  Boji}em. Promocije ima-
ju i humanitarni karakter, jer se
tada prikuplja  pomo} za razvoj

sporta osoba sa invaliditetom,
posebno Paraolimpijskog kluba
„Junior“ iz Kragujevca, ~iji je i
Goran ~lan. Svaki darodavac na
poklon dobija i jedan primerak

knjige o hrabrom maratoncu,
koji vidi samo na jedno oko, i to
svega pet odsto. Me|utim, to ga
nije spre~ilo da 2016. godine iz-
vede pravi podvig, i to ne u jed-

noj, ve} u tri dr`ave. Tr~ao je
ukupno 55 dana, kroz Srbiju,
Bosnu i Hercegovinu i  Crnu i
Goru, i svakog dana prelazio
po 42 kilometra. Na taj na~in
pretr~ao je 2.400 kilometara i
tako u{ao u Ginisovu knjigu
rekorda. Na njegovoj maraton-
skoj stazi, u septembru 2016.
godine, na{ao se i Po`arevac. U
aprilu naredne godine, ovaj
paraolimpijac planira novi po-
duhvat, uz podr{ku Srpske
pravoslavne crkve, kada }e za
77 dana istr~ati 77 maratona, i
to u Americi.

Z. V.

Paraolimpijac i dalje u humanoj misiji

Poma`e osobama sa invaliditetom
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U toku je izlo`ba skulptura Gorana Jankovi}a u Maloj Galeriji 

[rafovima udahnuo `ivot 
Po`arevac - U Maloj Galeriji Narodnog
muzeja u Po`arevcu otvorena je izlo`ba
skulptura  Gorana Jankovi}a iz Beogra-
da. Izlo`bu je otvorila Marina Radosa-
vljevi}, istori~ar umetnosti, kustos Na-

rodnog muzeja, koja je ovom prilikom
kazala da se Goran Jankovi} predstavlja
po`areva~koj publici svojim skulptura-
ma u duhu simbolizma. Njegove skulp-

ture stoje kao geometrizovane crta~ke
ideje u prostoru koje provociraju ma-
{tu svojim oblikom i linijom.

- Ova linearna, transparentna dela sa
figuralnim motivima nastala su od po-

lovnih, odba~enih sirovina, drveta i me-
tala, koje Goran Jovanovi} „oporavlja“ i
vra}a ih potpuno transformisane. Iako
se skoro svaki pre`iveli metalni artefakt

iz bronzanog doba u dana{nje vreme
mo`e smatrati „umetno{}u“, bio on
funkcionalan ili dekorativan, dela od
metala vremenom su postepeno posta-
jala sve vi{e i vi{e ukrasna, a manje kori-
sna, {to mo`emo i videti na postavlje-
nim metalnim skulpturama. Jankovi}
{rafovima daje mo} govora - oni imaju
ne{to da ka`u, zagrejani, kovani, savija-
ni, umetnuti i spojeni, sa drugim metal-
nim delovima oni, tako iznova negova-
ni i obra|eni, stvaraju nove odnose i si-
tuacije sa pri~am o tugi, radosti, bolu i
humoru. Stvorena je vrsta poezije, kaza-
la je Radosavljevi}eva.

Nakon izlaganja kustosa publici se
obratio Bo{ko Savkovi}, poznati redi-
telj iz Beograda i umetnik Goran Jan-
kovi} koji se zahvalio organizatoru iz-
lo`be i posetiocima. Ina~e, Goran Jan-
kovi} je po profesiji zdravstveni rad-
nik. Samouki je i slobodni umetnik.
Njegova dela pripadaju marginalnom,
konceptualnom i anga`ovanom sim-
bolizmu. ^lan je likovnog kluba „\u-
ro Salaj“ u Beogradu. Izlo`ba je otvore-
na do 14. decembra a ulaz je slobodan.

Z. V.

Mlada Po`arevljanka na listi najboljih juniora Evrope

Jovani {esta titula
Po`arevac - Mlada teniserka iz Po`a-
revca, Jovana Gruji} (12), na  turniru
„[iroki Brijeg Open 2018“ u Mostaru
(BiH), osvojila je {estu titulu Evropske
teniske asocijacije (ETA) ove godine.
Na ovom turniru za devoj~ice i de~ake
do 12 godina, ona je pobedila ne samo
u singl,  ve} i u dubl konkurenciji. 

Osvajanjem {este ETA titule, Jova-
na je uvr{tena u zvani~nu listu najbo-
ljih juniora Evrope. Prethodne dve ti-
tule ovog ranga, Jovana je osvojila pre

samo dva meseca u Minsku, u Beloru-
siji, kada je u finalima turnira pobedi-
la protivnice iz Rusije i Kazahstana.
Prve tri ovogodi{nje ETA titule ova
uspe{na mlada teniserka zaslu`ila je
bore}i se na turnirima u Trstu, Ulcinju
i Beogradu. Posle osvajanja kupa „Na-
de 2016“, Jovana je primljena na  

Tenisku akademiju „Mila{„, da bi se
po~etkom jula ove godine vratila u
svoj mati~ni Teniski klub „Po`arevac“.

Po`arevac - U Galeriji savre-
mene umetnosti na Starom
korzou u Po`arevcu otvorena
je izlo`ba grafika profesora i
saradnika Fakulteta likovnih
umetnosti iz Beograda. Izlo`ba
je otvorena do 10. decembra, a
ulaz je slobodan. Izlo`bu je
otvorila Marina Radosavljevi},
istori~arka umetnosti i kustos
u Narodnom muzeju. 

- ^ast mi je da od ve~eras u
GSU mo`e da se predstavi izlo-
`ba grafika koja je obele`ila je-
dan va`an jubilej pro{le godine
- 80 godina od postojanja nekada Aka-
demije likovnih umetnosti, danas Fa-
kulteta likovnih umetnosti, sa~injenu
od radova profesora i saradnika koji

rade na FLU. Ono {to je interesantno
videti na izlo`bi jeste kontinuitet u po-
stojanju jedne umetni~ke discipline
koja, osim tradicionalnog pristupa, nu-
di i ispituje i neke savremene poglede
na grafiku, {to u su{tini i doprinosi vi-
talnosti ove tehnike, rekla je Radosa-
vljevi}eva i podsetila publiku podsetila
na jednu izlo`bu

- Tu postavku je organizovao Narod-
ni muzej u februaru 2016. godine - izlo-
`bu crte`a i grafika iz istorijsko-umet-
ni~ke zbirke koja je predstavila svojevr-
sni presek aktuelnih umetni~kih stre-
mljenja poslednje tre}ine XX veka u
grafi~koj ve{tini. Publika je tada mogla
da vidi jednu op{tu heterogenost ideja i
stavova oli~enih najvi{e kroz novu
predmetnost - pop-art, novi realizam,
neo-dadu i novu figuraciju izra`enih

kroz klasi~ne grafi~ke tehnike
(duboku, ravnu i visoku {tam-
pu). Bila su predstavljena dela
Bo{ka Karanovi}a, Milana Bla-
nu{e, Jugoslava Vlahovi}a,
Du{ana Gavele, Stojana ]eli}a,
Velizara Krsti}a, Branka Mi-
lju{a, Du{ana D`amonje i
mnogih drugih.

Ona je pomenula i  izlo`bu
Akvizicija istorijsko-umetni~-
ke zbirke 2011-2017. koja je
bila postavljena krajem aprila
ove godine, na kojoj su se mo-
gle videti i grafike nekih od ov-

de predstavljenih profesora i saradnika,
predstavnika mla|e generacije umetni-
ka - Nikole Velickog, Vladimira Mila-
novi}a, Vladimira Velja{evi}a.

- Vratimo se na trenutno postavlje-
nu izlo`bu - deo kolekcije Kabineta
grafike FLU ~ija zbirka broji preko
150.000 grafi~kih listova predstavlja
ne samo jednu vrstu likovnog zapisa
kolektivnog pam}enja Fakulteta likov-
nih umetnosti, ve} i uzor za pokazate-
lje reprezentativnosti. Da umetnost
srpske grafike ima budu}nost, svedo-
~e grafike mladih profesora i saradni-
ka koje su likovno `ive i izvedene sa
vrsnim poznavanjem tehnike, neop-
hodnim u ovom domenu umetnosti,
~ime se stvara va`an punkt za promo-
ciju savremene umetnosti, rekla je Ra-
dosavljevi}eva. Z. V.

Postavka u Galeriji savremene umetnosti do 10. decembra

Grafike akademskih slikara

Serija debata o knjigama
Po`arevac - Centar za razvoj lokalnih
medija do kraja decembra, u  „Radio
kafeu“ u Po`arevcu, realizova}e seri-
ju debata pod nazivom „Knjige o ko-
jima se pri~a“ ili - kako mladima pri-
bli`iti ~itanje  knjiga. Projekat je za-
mi{ljen kao serijal knji`evnih promo-

cija i debata na kojima }e biti pred-
stavljeni pisci i autori zanimljivih
knjiga i na kojima }e se razgovarati o
mestu knjige u kulturnoj  politici na-
{e zemlje, njenoj poziciji u dru{tve-
nom `ivotu i ulozi  obrazovnih insti-
tucija u popularizaciji ~itanja. U okvi-

ru projekta organizuje se i akcija za
prikupljanje de~ijih knjiga koje }e se
usmeriti u humanitarne svrhe. Cen-
tar za razvoj lokalnih medija ovaj
projekat realizuje uz podr{ku Grada
Po`arevca, „Kreativnog centra“ i
drugih izdava~a. M. V.

Re~ profesora Milanovi}a

Nakon izlaganja kustoskinje, publici se obratio
profesor Vladimir Milanovi}. „Radovi profesora
Fakulteta koji su ovde predstavljeni daju zapra-
vo {iroku lepezu poetskih stanovi{ta autora gra-
fi~kih i likovnih provenijencija i poetskog opre-
deljenja. Interesantno je pogledati raznovrsnu
ponudu od figuracije preko apstrakcije do nekih
asocijativnih formi tematskih opredeljenja kao
{to su portret, figura, pejza` do nekih simboli~-
kih ili gestualnih radova, {to grafiku ~ini vital-
nom, ali i ne{to {to i pedago{ki proces na Fakul-
tetu likovnih umetnosti ~ini dinami~nim, inte-
resantnim i uzbudljivim.“

Predavanje u Ekonomsko-trgovinskoj {koli 

Rekreativni sport kod mladih
Po`arevac - Nastavljaju}i aktivnosti na
afirmaciji zdravih stilova `ivota dece i
omladine Po`arevca, u Ekonomsko-tr-
govinskoj {koli odr`ano je predavanje
sa temom „Podsticanje rekreativnog
sporta kod mladih“, a organizatori su
bili Savet za ravnopravnost polova
Skup{tine grada Po`arevca i Sportsko
rekreativne asocijacije u ovom gradu.

Prema re~ima Marije Jovanovi},
zamenice predsednice Saveta za rav-
nopravnost polova, akcija }e se spro-
voditi u svim srednjim {kolama na te-
ritoriji grada Po`arevca, a kasnije,
ukoliko bude iskazano interesovanje i
u osnovnim {kolama, odazva}e se i
njihovom pozivu. Ona je jo{ dodala da

je ovo po~etak akcije koja je u progra-
mu aktivnosti Saveta za ravnoprav-
nost polova.

Bane Dmitrovi} predsednik Sport-
sko rekreativne asocijacije, |acima ove
{kole odr`ao je predavanje motivacio-
nog karaktera sa ciljem da promovi{e
zdrav `ivotni stil u svim segmentima
od fizi~ke aktivnosti do zdrave ishrane.
On je jo{ istakao da su mladi sve neak-
tivniji i da su `ivotni stilovi sve deka-
dentniji,  a da su oni, kao pripadnici od-
govornog dru{tva, na{li za svrsishodno
da se uklju~e i doprinesu aktivnom pri-
stupu u re{avanju tog problema kroz
edukaciju mladih, konkretno kroz ak-
tuelna predavanja. Z. V.

Veliko Gradi{te - Mladu Gradi{tanku
Tijanu Stoiljkovi}, {ampionku Srbije u
karateu na Prvenstvu Srbije za kadete,
juniore i mla|e seniore, primio je
predsednik op{tine Veliko Gradi{te
Dragan Mili}.

Uz ~estitke na uspehu Tijani i nje-
nom treneru Neboj{i Stoiljkovi}u, on
je izrazio zadovoljstvo postignutim re-
zultatima, rekav{i da }e op{tina nasta-
viti i dalje da stimuli{e i nagra|uje naj-
bolje sportiste.

- ^uo sam da si dobar |ak, {to po-
tvr|uje da su sportisti dobri |aci i do-
bri ljudi. @elim ti uspeh na takmi~enju
u Dubrovniku i da donese{ jo{ jednu
medalju, po`eleo je Mili} mladoj {am-
pionki pred novo takmi~enje.  Ovom
prilikom on je Tijani, velikoj nadi na-
{eg karate sporta, uru~io prigodan po-
klon - profesionalni prsluk i {titnik za
takmi~enje, a njenom mentoru tre-
nerku za sve~ane nastupe. 

Z. V.

Nakon trijumfa Tijane Stoiljkovi} na Prvenstvu Srbije

Prijem za {ampionku u karateu

U~esnici izlo`be i doma}ini

Jovana Gruji} sa peharom
osvojenim u Mostaru




